
A 2023/24- es tanév második szemeszterét a Poznan University of Medical Sciences 

intézményében töltöttem Lengyelországban. 

Úgy gondolom, hogy az egyetemi évek során nagyszerű lehetőség, ha valaki tanulmányi 

mobilitáson vesz részt. A választásom azért esett a poznani egyetemre, mert Lengyelországban 

lehetőség van angol nyelvű oktatáson részt venni, emellett pedig a korábbi évek beszámolói 

alapján nagyon szimpatikus volt a város is. Erasmus cseregyakorlat szempontjából is nagyon 

jó döntésnek bizonyult, hogy ide jelentkeztem, mivel az ösztöndíj bőven elégséges volt a 

kiadások fedezésére, az utazásokat és egyéb programokat is figyelembe véve. 

A legtöbb cseregyakorlaton részt vevő hallgató kollégiumi elhelyezést kért, így én sem tettem 

másképpen. Ez főként azért volt előnyös, mivel a legtöbb barátot itt szereztem és sok programot 

szerveztünk közösen a kollégiumon belül is, illetve bármilyen nehézség esetén egyből segíteni 

tudtunk egymásnak. A kötelező tantárgyaim közül a Rehabilitációt, az Ideggyógyászatot és a 

Szemészetet végeztem el a fogadóegyetemen. Emellett még más tantárgyaim is voltak, hogy 

elég kreditem legyen és megfeleljek a cseregyakorlati kritériumoknak. Ezek közül az Orvosi 

szimuláció nevű tantárgyat szeretném kiemelni, mivel az egyetem rendelkezik egy nagy 

szimulációs központtal. Az összes tanórát a kurzus során kivétel nélkül ott tartották és nagyon 

sok lehetőségünk volt a különféle gyakorlati készségek elsajátítására. Mivel a tanórák során 

általában mindig más csoportokba kerültünk beosztásra így ott nehezebb volt az ismerkedés a 

többi hallgatóval. Azonban ennek ellenére az angol szakon tanuló hallgatók nagyon nyitottak 

és barátságosak voltak, így akár az általuk szervezett egyetemi rendezvényekhez és klubokhoz 

is érdemes volt csatlakozni egy-egy foglalkozás erejéig. Nekem a személyes kedvencem a 

Sürgősségi orvostan tantárgya köré szervezett klub, több workshopon is részt vettem, a 

leghasznosabb pedig az iv. kanüláló foglalkozásuk volt, ahol először modellen, majd egymáson 

gyakorolhattunk. Nehézségként a lengyel nyelvet említeném, mivel többször megesett, hogy az 

adott adminisztrációs irodában/titkárságon nem beszéltek angolul, emellett a fogadó egyetem 

Erasmus irodájában előfordult, hogy lassú volt az ügyintézés és ez okozott akadályokat. Ezek 

az apróbb problémák sok-sok kitartást igényeltek, viszont mindenki nagyon készségesen 

segített az ügyintézéssel kapcsolatban. 

A nehézségek ellenére úgy gondolom, hogy a legjobb döntésem volt az egyetemi tanulmányaim 

során, hogy Erasmus cseregyakorlatra jelentkeztem. Nagyon hálás vagyok az itthoni és a fogadó 

egyetem Erasmus irodájának a segítségért, és mindazoknak, akik lehetővé tették, hogy a 

mobilitásom megvalósuljon! 


